

القانون البحري

تعريف القانون البحري

القانون البحري هو مجموعة القواعد القانونية المتعلقة بتنظيم نشاط الملاحه البحرية

وأشخاصها وأدواتها، والاطار الناجمة عنها سواء كانت هذه القواعد مكتوبة أو عرفية

كما ينظم القانون البحري العالقات الناشئة عن الملاحة البحرية سواء بين الدول وهو ما

ينطوي ضمن القانون البحري العام، أو كانت العلاقة بين الافراد أو الهيئات الخاصة، وهو

ما يندرج ضمن القانون البحري الخاص

Maritime law definition

Maritime law is the set of legal rules related to regulating maritime navigation activity

And its people and tools, and the dangers resulting from them, whether these rules are written or customary.

Maritime law also regulates the relations arising from maritime navigation, both between countries, which is what...

It involves within general maritime law, or the relationship between individuals or private bodies, which is

What falls within private maritime law

مفهوم السفينة

عرفت المادة 13 من القانون البحري السفينة بانها

كل عمارة بحرية أو آلية عائمة تقوم بالملاحه البحرية، إما بوسيلتها

الخاصة وإما عن طريق قطرها بسفينة أخرى، أو مخصصة لمثل هذه الملاحه

The ship concept

Article 13 of the Maritime Law defines the ship as:

Every marine structure or floating mechanism that carries out sea navigation, either by its own means

Own, either by towing it with another ship, or designated for such navigation

رجال البحر

رجال البحر حسب المادة 211 من القانون البحري معدلة بالقانون: 12/91، هم كل شخص

يعمل في خدمة السفينة ومقيد في سجل رجال البحر

Seamens

Seamen, according to Article 211 of the Maritime Law, amended by Law: 91/12, are every person

He works in the ship's service and is registered in the register of seamens

Marine accidents

Marine accidents are accidents that occur in the sea and are directly related to maritime navigation,

البحرية الحوادث

البحرية الحوادث هي الحوادث التي تحدث في عرض البحر وترتبط بشكل مباشر بالملاحة البحرية

Insurance hull ship

It is this type of insurance that provides cover and protection for the ship's hull from dangers while it is on sea voyages between ports, during its work within ports, when it stops in the port, or during the construction process or construction in one of the arsenals.

التأمين على هياكل السفن

هو هذا النوع من التأمين الذي يوفر الغطاء والحماية لجسم السفينة من الأخطار أثناء قيامها برحلات بحرية بين الموانئ أو أثناء عملها داخل الموانئ أو عند توقفها في الميناء أو خلال عملية التشييد أو البناء في إحدى الترسانات.

Terminology

النقل البحري maritime transport

التأمين البحري maritime insurance

التزامات obligations

الربان boatswain

شركات النقل carriers

متعهد لوازم السفن chandler

براءة الحجر الصحي free pratique

الاستئجار hire

بدن السفينة ship hull

المنظمة البحرية الدولية international maritime organization

فترة تحميل أو تفريغ السفينة lay time

الملاح pilot

جنوح السفينة stranding